
 ملخص باللغة العربية

تعتبر الجامعات مركز جذب لجميع الأجناس من جميع البلدان فإذا كان الطالب من نفس البلد  
الموجودة فيها الجامعة فذلك لا يستدعي وجود سكن أما إذا كان من خارج البلد فهذا يستدعي 
توفير مكان لنوم وإقامة الطلبة بإشراف الجامعة ومع التطور تطور مفهوم الإسكان من وجود 

 .لإيواء الطلبة إلى مكان لممارستهم علاقاتهم الاجتماعية والتربوية والثقافيةمكان 

على تخطيط إسكان طلبة لجامعة النجاح الوطنية وهو عبارة عن  حيث تقوم فكرة المشروع 
ويجمع بين  حيث يقطن الطلاب تتوافر فيه أسباب الراحة والهدوء والجو الدراسي مجمع سكني

 .ق ولكنه يختلف بطبيعة أعضائه وأفراده والخدمات التي يقدمهاالسكان العائلي والفند

تم اختيار موقع المشروع بالقرب من جامعة النجاح الوطنية  في مدينة نابلس بناءا على عدة 
بعد ذلك وضعنا الفكرة الرئيسية للمشروع وتطوير هذه الفكرة , , معايير ومن ثم تحليل الموقع 
 والخروج بمخطط اسكان طلاب ,ذي سيتم استخدماه وقمنا بتحديد أنماط السكن ال

 

Abstract 

Universities are an attractive center for all races from all countries. If the 

student is from the same country where the university is located, it does 

not require housing, but the student from outside the country requires a 

place to sleep and students under the supervision of the university. 

The idea of the project is to planning of student housing for AN-Najah 

National University, which is a residential complex where there are 

reasons for rest , tranquility and academic atmosphere , where the 

student lives and combines the family and the hotel , but it differs from 

the nature of its members and nature service. 

The site of the project was chosen near An-Najah National University in 

Nablus based on several criteria and then analysis of the site. Then we 

developed the main idea of the project and developed this idea, and we 

determined the types of housing to be used and exit with a student 

housing plan. 


